
Zápis ze zasedání Akademického senátu 1. LF UK dne 17. 2. 2025 

Přítomni: viz prezenční listina 

Omluveni: prof. MUDr. Š. Havránek, Ph.D., prof. MUDr. T. Zima, DrSc., A. L. Arnold, PaedDr. 
J. Marcoň, L. Schupak, M. Škandera 

Neomluveni: doc. MUDr. K. Rusinová, Ph.D., A. Juščák, W. Lytle 

Hosté: prof. MUDr. A. Burgetová, Ph.D., MBA, Ing. T. Fussgänger 

Jednání senátu bylo svoláno a vedeno prezenčně. 

Předsedkyně Akademického senátu 1. LF UK zahájila zasedání v 16:06 hodin a přivítala 
přítomné. 

1. Určení ověřovatelů zápisu dle Jednacího řádu AS 1. LF UK, čl. 6, bod 4 

M. Koziar Vašáková vyzvala přítomné, aby se přihlásili do role ověřovatelů zápisu. Za 
akademickou část se přihlásil prof. MUDr. J. Betka, DrSc. a za studentskou část A. 
Rashovska. 

AS 1. LF UK schvaluje ověřovatele zápisu 

20: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

2. Schválení programu zasedání 

M. Koziar Vašáková seznámila přítomné s plánovaným programem zasedání (členové AS 
byli seznámeni předem s podkladovým materiálem) a zeptala se, zda senátorům nebude 
vadit, pokud bude do programu zařazen bod navíc, a to „Současné události na RUK v 
kontextu ohlasu v médiích“. Nikdo ze senátorů nebyl proti, proto byl bod zařazen za bod 4) a 
program zasedání byl schválen v níže uvedeném znění. Nepřítomného pana děkana bude 
zastupovat paní proděkanka prof. A. Burgetová. 

1. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Určení ověřovatelů zápisu dle Jednacího řádu 
AS 1. LF UK, čl. 6, bod 4 (1 min) 

2. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Schválení programu zasedání (1 min) 

3. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Informace o aktuálním dění na 1. LF i na UK (20 min) 

4. A. Rashovska – Informace z posledního jednání AS UK (5 min) 

5. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Současné události na RUK v kontextu ohlasu 
v médiích (10 min) 

6. prof. MUDr. R. Brůha, CSc. –- Informace o připravované změně Volebního řádu AS 1. 
LF UK (10 min) 

7. prof. MUDr. Š. Havránek, Ph.D. – Informace studijní komise AS 1. LF UK (5 min) 

8. prof. R. Brůha, CSc. – Informace legislativní komise AS 1. LF UK (5 min) 

9. doc. MUDr. M. Mlček, Ph.D. – Informace ekonomické komise AS 1. LF UK (5 min) 

10. Různé (5 min) 

AS 1. LF UK schvaluje předložený program zasedání AS. 

20: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 



3. Informace o aktuálním dění na 1. LF i na UK (bez písemného podkladového materiálu) 

Paní proděkanka podala následující informace: 

• Finální schválení Zákona o vysokých školách (ZoVŠ) Poslaneckou sněmovnou – 
novelizace předpisů, „hlídačkovné“ bylo vypuštěno; 

• Změna v podobě zrušení Národního akreditačního úřadu (NAÚ) a vznik nového 
akreditačního tělesa – na začátku tohoto roku byla obnovena akreditace NAÚ ze 
strany Světové federace pro vzdělávání v medicíně a je otázkou, jak bude tato 
akreditace přenesena na nové akreditační těleso; 

• Problematika postgraduálního studia (PGS) - navyšuje se stipendium pro prezenční 
formu studia na 20.800, - Kč – hledají se způsoby, jak toto navýšení splnit; 

• Novelizace řady předpisů ZoVŠ (přijímací řízení, samotné studium, PGS, nostrifikace) 
– paní proděkanka prof. Burgetová představí na některém příštím zasedání AS souhrn 
všech změn; 

• 1. LF a MFF upozornila rozšířené kolegium rektorky společným dopisem na nejasnou 
problematiku transferu, Rady pro komercializaci, některých projektů, pozdní vypsání 
TAČR Sigma – paní rektorka slíbila písemnou odpověď v tomto týdnu 

• Ekonomika – mírné navýšení peněz pro VŠ ze strany MŠMT vč. oblasti vědy – ale 
dosud není znám rozpočet 

• Výuka volitelných předmětů (uznávání efektivních kreditů za tyto předměty) 

• Příprava studentské vědecké konference (SVK) 

• Plánuje se schůzka s vedením UK ohledně možnosti zahájení a financování SIM centra 

• FAUSTOVA JEDNIČKA – nová forma diskusního fóra na fakultě (poprvé 27.2.), nový 
formát, nový moderátor (Filip Horký) 

4. Informace z posledního jednání AS UK (bez písemného podkladového materiálu) 

A. Rashovska informovala, že v pátek 7. 2. proběhla dvě zasedání AS UK -  

První zasedání bylo volební – předsedou AS UK byl zvolen JUDr. Ing. Josef Staša, CSc. (PF) 
a místopředsedou RNDr. Andrej Farkaš (MFF). 

Na druhém zasedání AS UK byla přijata následující usnesení: 

1. AS UK na základě Zprávy o kontrole hospodaření žádá o provedení forenzního auditu 
hospodaření rektorátu UK externí auditorskou společností a žádá, aby zadání auditu bylo 
konzultováno s AS UK. AS UK pověřuje Ekonomickou komisi AS UK spoluprací na formulaci 
zadání forenzního auditu. 

2. AS UK vyzývá J. M. paní rektorku k implementaci doporučení obsažených ve Zprávě o 
kontrole hospodaření. 

3. AS UK považuje pokračující působení Mgr. Otomara Slámy ve funkci předsedy správní 
rady společnosti Charles University Innovations Prague a. s. jako poškozující dobré jméno 
Univerzity Karlovy (Mgr. Sláma podal v pondělí 10. 2. na svou funkci rezignaci). 

5. Současné události na RUK v kontextu ohlasu v médiích (bez písemného podkladového 
materiálu) 

16:32 hod příchod M. Verbat 

Paní předsedkyně informovala přítomné o neuspokojivé situaci na UK, jednak v oblasti 
transferu, jednak o podání návrhu ASUK na forensní audit UK, a také o otázce odměn 
kolegia rektorky. 



AS 1. LF je znepokojen nesrovnalostmi, které vedly až k vyvolání forenzního 
hospodářského auditu. Alarmující jsou i změny týkající se RpK (Rada pro komercializaci), 
CPPT (Centrum pro přenos poznatků a technologií UK) a CUIP (Charles University 
Innovation Prague). 

Bylo poškozeno dobré jméno UK, jsme znepokojeni událostmi na rektorátu a negativním 
ohlasem v mediích a k celé situaci bylo vydáno níže uvedené usnesení. Dále bude jménem 
předsedkyně AS zaslán na paní rektorku dopis v podobném znění. Nepřítomný pan děkan 
1. LF bude rovněž informován paní proděkankou. 

Byla otevřena rozsáhlá diskuze, do které se zapojili A. Rashovska, A. Karas, Z. Krška, M. 
Koziar Vašáková, M. Pehr, D. Pokorný, M. Mlček a D. Sedmera. 

Návrh usnesení: 

„AS 1. LF UK je znepokojen současným děním na RUK, zejména událostmi, které vedly 
k návrhu na vyvolání forenzního auditu hospodaření RUK a vývojem situace v oblasti 
transferu vynálezů a technologií a RpK. 

AS 1. LF UK vnímá, že negativní mediální obraz vyvolaný těmito událostmi vrhá špatné 
světlo na celou Univerzitu Karlovu a zpochybňuje její významnou roli morální autority. 
Žádáme vedení UK o přesvědčivé vysvětlení, faktické zdůvodnění vzniklé situace a 
převzetí osobní odpovědnosti.“ 

21: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

6. Informace o připravované změně Volebního řádu AS 1. LF UK (písemný podkladový 
materiál s vyznačenými změnami zaslán s pozvánkou) 

Předseda legislativní komise prof. R. Brůha představil přítomným senátorům Mgr. 
Veselým upravený a připomínkovaný Volební řád AS 1. LF UK. Změny se týkají zejména čl. 
2 a čl. 8 zmiňovaného řádu, a to členění akademické obce (členění studentů a počet 
volených kandidátů), kteří se mají nově členit do 5 skupin, tzv. kurií následovně: 

1. kurie bakalářské a magisterské SP v cizím jazyce (3 kandidáti), 
2. kurie doktorské SP (2 kandidáti), 
3. kurie nelékařské bc a mag. SP v českém jazyce (1 kandidát), 
4. kurie SP Všeobecné lékařství v českém jazyce (8 kandidátů), 
5. kurie SP Zubní lékařství v českém jazyce (1 kandidát). 

Všechny další provedené změny jsou doplňky, které dopracovávají předložený návrh 
Volebního řádu. 
Paní předsedkyně otevřela rozpravu k tomuto materiálu. Prof. Betka vítá úpravu 
volebního řádu a děkuje vedení fakulty, že změnilo na tuto problematiku názor, protože 
se o tuto změnu snažil, avšak bezvýsledně, i minulý senát. Stojí za zamyšlení, zda by kvóty 
se neměly týkat i akademické části senátu. Doc. Živnému se zdá, že úprava je velmi složitá. 
Doc Mlček prosil předkladatele o věcný návrh změny předpisu s analýzou očekávaných 
pozitivních a negativních dopadů na funkci senátu. V návrhu by mělo být jasně 
zdůvodněno, v čem je stávající systém nevyhovující a co je hlavním cílem. Dále do debaty 
vstoupili MUDr. Pehr, doc. Angerová, prof. Pokorný, prof. Krška, doc. Danzig, Dr. Raška a 
A. Karas. 
Konečné odsouhlasení a přijetí usnesení k úpravám Volebního řádu AS 1. LF UK bude na 
programu březnového zasedání AS. 

  



7. Informace studijní komise AS 1. LF UK 

Zástupce předsedy komise, doc. Anders konstatoval, že komise se nesešla. 

8. Informace legislativní komise AS 1. LF UK 

Předseda oznámil, že komise se sešla několikrát a podrobně se věnovala úpravám 
Volebního řádu AS 1. LF UK. 

9. Informace ekonomické komise AS 1. LF UK 

Předseda této komise oznámil, že komise se sešla a věnovala se přípravám na rozpočet 
fakulty za minulý rok a dále očekává další schvalování změnových listů týkajících se 
výstavby Kampusu Albertov. 

17:33 hod odchod prof. A. Pařízek a prof. J. Škrha 

10. Různé 

• Pan A. Karas vystoupil s dotazem, zda byl reflektován do letního semestru nedostatek 
volitelných předmětů, ke kterému došlo v semestru zimním. Paní proděkanka 
Burgetová odpověděla, že ano, ale že se studenti mají soustředit na zvládnutí hlavně 
povinných předmětů, volitelné předměty slouží studentům pouze k rozšíření studia, 
nikoli k tomu, aby kredity za volitelné předměty kompenzovali nedostatečné plnění 
povinných předmětů. 

• Krátce bylo diskutováno téma srovnatelnosti zkoušení mezi pracovišti. 

• Paní předsedkyně informovala přítomné, že příští zasedání AS se bude konat dne 17. 
3. 2025. 

Písemné podkladové materiály pro projednání v komisích je potřeba elektronicky 
zaslat M. Koziar Vašákové do 7. 3. 2025 a návrhy k projednání AS 1. LF včetně 
podkladových materiálů nejpozději do 10. 3. 2025. 

Zasedání bylo ukončeno v 17:37 hod. 
 
 
prof. MUDr. Martina Koziar Vašáková 

předsedkyně AS 1. LF 
 

Zapsala: Jana Kolářová 

 

 

Ověřili: prof. MUDr. J. Betka, DrSc. 

A. Rashovska 


